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Protokół 

z posiedzenia Komisji Rozwoju Regionalnego i Rolnictwa 

Rady Powiatu Bydgoskiego  

w dniu 16 lutego 2016r. o godz. 14.00 

w s. 408 Starostwa Powiatowego w Bydgoszczy 

 

 

  Posiedzenie komisji poprowadził pan Maciej Makowski – Przewodniczący Komisji 

Rozwoju Regionalnego i Rolnictwa Rady Powiatu Bydgoskiego, który po otwarciu obrad 

stwierdził quorum. W posiedzeniu uczestniczyło ośmiu członków Komisji zgodnie  

z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu oraz pan Grzegorz Smytry – Dyrek-

tor Oddziału Terenowego ANR w Bydgoszczy, pani Grażyna Czepanko – Skarbnik Powiatu, 

pan Zbigniew Łuczak – Wicestarosta Bydgoski, pani Teresa Szymanik – Dyrektor Wydziału 

Organizacyjnego i Spraw Obywatelskich Starostwa Powiatowego w Bydgoszczy, pan  

Zygmunt Michalak – Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Staro-

stwa Powiatowego w Bydgoszczy, pan Andrzej Kubiak – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju 

i Funduszy Europejskich Starostwa Powiatowego w Bydgoszczy, pan Henryk Siuda – Dyrek-

tor Wydziału Geodezji i Kartografii Starostwa Powiatowego w Bydgoszczy. 

 

  Następnie Przewodniczący przedstawił Radnym planowany porządek posiedzenia 

Komisji (załącznik nr 2 do protokołu), który przyjęty został w głosowaniu jednomyślnie.  

   

  W punkcie 3 porządku obrad Radni jednomyślnie przyjęli protokół z poprzedniego 

posiedzenia Komisji, które odbyło się w dniu 19 stycznia 2016r.  

 

  W punkcie 4 porządku obrad, pan Grzegorz Smytry – Dyrektor Oddziału Terenowego 

Agencji Nieruchomości Rolnej w Bydgoszczy przedstawił informację o działalności Agencji  

na terenie powiatu bydgoskiego w roku 2015 (załącznik nr 3 do protokołu) i udzielił  

odpowiedzi na pytania.  Radna Elżbieta Mojzesowicz zapytała się o projekt nowej ustawy  

o ustroju rolnym, która m.in. nadaje Agencji duże kompetencje ingerencji w prywatny obrót 

gruntami rolnymi i określa krótki bo 5-letni okres dzierżawy gruntów rolnych dla rolników. 

Dyr. G. Smytry wyraził przekonanie, że udostępniony na stronie Ministerstwa Rolnictwa  

projekt nowej ustawy będzie jeszcze w wielu punktach zmieniany i jego ostateczny kształt nie 

jest znany. Zaznaczył, że poprzednia ustawa również przewidywała ingerencję w obrót grun-

tami rolnymi. Nie sądzi jednak, aby intencją ustawodawcy było przeszkadzanie w kształto-

waniu ustroju rolnego sąsiednich gospodarstw. Ingerencja Agencji będzie raczej ograniczała 

się do sytuacji kiedy nabywcą nie będzie osoba, którą można zdefiniować jako rolnika.  

Natomiast rzeczoznawca będzie dokonywał wyceny  nieruchomości zgodnie z obowiązują-

cymi zasadami i posiadanymi kompetencjami. Żeby jednak ustawa weszła w życie Agencja 

musi być najpierw finansowo przygotowana, aby prowadzić odkup nieruchomości. Natomiast 

ograniczenie dzierżawy do 5 lat będzie dotyczyło tylko tych nieruchomości, które Agencja 

chciałaby trwale zagospodarować. Zatem w praktyce nie będzie to 5 lat tylko 5 okresów zbio-

rów. Radna Elżbieta Mojzesowicz zapytała się również co z dzierżawami, które przewidywa-

ły dłuższy okres obowiązywania. Dyr. G. Smytry wyjaśnił, że w tym zakresie zmian się nie 

przewiduje.   

 

 W punkcie 5 porządku obrad, Radni zapoznali się ze sprawozdaniem z realizacji  

w roku 2015 zadań wynikających ze „Strategii Zrównoważonego Rozwoju Powiatu Bydgo-

skiego” (załącznik nr 4 do protokołu), którą przedstawił pan Andrzej Kubiak – Zastępca  

Dyrektora Wydziału Rozwoju i Funduszy Europejskich Starostwa Powiatowego w Bydgosz-

czy.  Radna Elżbieta Wysocka zapytała się czego ewentualnie nie udało się zrealizować.  

Dyr. A. Kubiak i Starosta W. Porzych wyjaśnili, że zrealizowano nawet więcej niż planowa-
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no. Następnie sprawozdanie zostało przyjęte przez członków Komisji w głosowaniu jedno-

myślnie.  

 

 W punkcie 6 porządku obrad, Radni zapoznali się z informacją o realizacji zadań 

określonych w ustawie Prawo Geodezyjne i Kartograficzne oraz w rozporządzeniu o ewiden-

cji gruntów i budynków (załącznik nr 5 do protokołu), którą przedstawił pan Henryk Siuda  

– Dyrektor Wydziału Geodezji i Kartografii Starostwa Powiatowego w Bydgoszczy. Radna 

Elżbieta Mojzesowicz zapytała się o ostatni wzrost opłat za wydanie wypisu z ewidencji 

gruntów z 12 do 50zł za jedną działkę. Dyr. H. Siuda wyjaśnił, że przed zmianą wysokość 

opłat geodezyjnych określana była rozporządzeniem ministra. Dokonując zmiany Prawa geo-

dezyjnego kwestie opłat przeniesiono do aktu wyższej rangi tj. do ustawy. Propozycje, często 

wbrew opiniom środowiska geodezyjnego,  opracował Główny Geodeta Kraju. Starostwo nie 

może odstąpić od zapisów ustawy i musi pobierać opłaty zgodnie z wysokościami w niej 

określonymi. Radna Elżbieta Wysocka zapytała się o przyczyny nie ujęcia w bazie danych 

map zasadniczych trzech wymienionych w informacji gmin: Koronowa, Dobrcza i Solca Ku-

jawskiego. Dyr. H. Siuda wyjaśnił, że prace trzeba było podzielić na etapy.  W pierwszej ko-

lejności zrealizowano mapy dwóch miast w powiecie tj. Solca Kujawskiego i Koronowa. Na-

stępnie prace obejmowały Gminy Białe Błota i Osielsko.  Później Gminy Dąbrowa Chełmiń-

ska, Nowa Wieś Wielka i Sicienko. Pozostały jeszcze Gmina Dobrcz oraz Koronowo i Solec 

Kujawski (z wyłączeniem miast). Do końca czerwca 2016r. powinny zakończyć się prace nad 

bazą danych Solca Kujawskiego. Radny Andrzej Szmytka zapytał się, czy w przyszłości jest 

planowane naniesienie oznakowania drogowego. Dyr. H. Siuda wyjaśnił, że przepisy nie 

przewidują wprowadzenia oznakowania drogowego do zasobu geodezyjnego. Nic nie szkodzi 

na przeszkodzie, aby taką mapę wykonać lecz wiąże się to z kosztami. Wicestarosta Z. Łu-

czak dodał, że oznakowanie drogowe nie jest elementem stałym. Są jednak dostępne progra-

my, które pozwalają Gminom w ramach książki drogi nanosić na mapy elementy drogowe w 

formie elektronicznej. Radny Piotr Kozłowski zapytał się, o dostępność do baz ewidencji 

gruntów i budynków. Dyr. H. Siuda wyjaśnił, że ewidencja zawiera  m.in. dane osobowe i nie 

może być ogólnie udostępniona.  

 

  W punkcie 6 porządku obrad, Radni przystąpili do opiniowania materiałów  

na XVI Sesję Rady Powiatu Bydgoskiego w dniu 25 lutego 2016r.:  

1) Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Bydgoszczy o stanie 

bezpieczeństwa sanitarnego powiatu bydgoskiego w 2015 r. – Komisja nie wniosła uwag; 

2) Informację o skargach wpływających do organów powiatu oraz o działalności kontrolnej 

Starostwa Powiatowego w Bydgoszczy w 2015 r. przedstawiła pani Teresa Szymanik  

– Dyrektor Wydziału Organizacyjnego i Spraw Obywatelskich Starostwa Powiatowego  

w Bydgoszczy. Radna Elżbieta Wysocka zapytała się o ilość skarg i wniosków wpływają-

cych do Starostwa w porównaniu z poprzednimi latami. Dyr. T. szymanik wyjaśniła, że w 

porównaniu do ub. roku ilość skarg zmalała, a ilość uznanych za zasadnych jest na po-

dobnym poziomie. Podobna sytuacja występowała w latach wcześniejszych;  

3) Projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji, liczby punktów oraz rodzajów 

dokumentów niezbędnych na pierwszym etapie postępowania rekrutacyjnego do Internatu 

Zespołu Szkół Agro – Ekonomicznych im. Bronisława Zamojdzina w Karolewie,  

dla którego organem prowadzącym jest Powiat Bydgoski został przez Komisję jednogło-

śnie zaopiniowany pozytywnie; 

4) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy  

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2016 – 2020 został przez 

Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie; 
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5) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Oddziaływań Korekcyjno – Edukacyjnych  

dla osób stosujących przemoc w rodzinie dla Powiatu Bydgoskiego na lata 2016 – 2020 

został przez Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie; 

6) Projekt uchwały w sprawie udzielenia Gminie Koronowo pomocy finansowej na wykona-

nie monitoringu ścieżki rowerowej na moście kolejki wąskotorowej na rzece Brdzie  

w m. Okole k/Koronowa przedstawiła pani Grażyna Czepanko – Skarbnik Powiatu. Rad-

na Elżbieta Mojzesowicz przypomniała, że udzielona w ub. roku pomoc finansowa na ten 

sam cel miała być jednorazowa. Skarbnik Powiatu wyjaśniła, że w ub. roku Gmina nie 

zdążyła zadania zrealizować i tym samym nie otrzymała dotacji, a niewykorzystane środki 

wpłynęły na poprawę wyniku finansowego Powiatu. Radna wyraziła opinię, że sam moni-

toring nie zapewni bezpieczeństwa pieszych i rowerzystów jak zapisano w uzasadnieniu 

projektu uchwały. W pierwszej kolejności  należałoby bowiem zamontować oświetlenie. 

Ponadto Radni powinni dysponować większą wiedzą na temat kosztów inwestycji, na któ-

rą udzielają pomocy finansowej. W następstwie dyskusji członkowie Komisji wypracowa-

li wniosek w sprawie wystąpienia ze stosownym zapytaniem do Urzędu Miejskiego w Ko-

ronowie, który został poddany pod głosowanie w dalszej części posiedzenia. Następnie 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie stosunkiem głosów: 3 „za”, 1 „prze-

ciw” i 2 „wstrzymujące się”;  

7) Projekt uchwały zmieniającej budżet Powiatu Bydgoskiego na rok 2016, po przedstawie-

niu przez panią Grażynę Czepanko – Skarbnik Powiatu został przez Komisję jednogłośnie 

zaopiniowany pozytywnie. 

  W kolejnym punkcie obrad, Radna Elżbieta Mojzesowicz zgłosiła wniosek w sprawie 

rozważenia zasadności ustawienia toalet przy ścieżce rowerowej w okolicy mostu  

na rz. Brdzie, który został poddany pod głosowanie w dalszej części posiedzenia. 

 Następnie, po odczytaniu przez Wiceprzewodnicząca Komisji treści dwóch wniosków 

zgłoszonych w trakcie posiedzenia, Przewodniczący Komisji poddał je kolejno pod głosowa-

nie: 

- wniosek w sprawie rozważenia zasadności ustawienia toalet przy ścieżce rowerowej  

w okolicy mostu na rz. Brdzie – został przez Komisję przyjęty w głosowaniu jedno-

myślnie, 

- wniosek w sprawie wystąpienia z zapytaniem do Urzędu Miejskiego w Koronowie  

o przedstawienie specyfikacji kosztów wykonania monitoringu ścieżki wąskotorowej 

na rz. Brdzie – został przez Komisję przyjęty w głosowaniu jednomyślnie. 

 Po wyczerpaniu tematów ujętych w porządku, Przewodniczący zamknął posiedzenie 

Komisji Rozwoju Regionalnego i Rolnictwa o godz. 15.35.  

Protokołowała: Paulina Wengler 

 

Podpisy członków Komisji: 

1. Maciej Makowski 

- przewodniczący komisji   ……………………………………….. 

2. Elżbieta Wysocka 

- wiceprzewodniczący komisji  ……………………………………….. 

3. Piotr Chudzyński    ……………………………………….. 
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4. Joanna Kin    ……………………………………….. 

5. Piotr Kozłowski    ……………………………………….. 

6. Leszek Kuziak    ……………………………………….. 

7. Elżbieta Mojzesowicz   ……………………………………….. 

8. Wojciech Porzych   ……………………………………….. 

9. Zenon Rydelski    ……………………………………….. 

10. Andrzej Szmytka    ……………………………………….. 

11. Tadeusz Zamłyński   ……………………………………….. 

 


